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LXIV. řádné jednání Náčelnictva Junáka 
 

1. Interpelace VRJ – Pravidla ZVaS                                                                                                                                                             

 

Středočeský kraj požádal z důvodu velké účasti v místních kolech o výjimku z pravidel pro počet 

postupujících hlídek. Jihomoravský kraj podal interpelaci na VRJ. Ta ale nevyhověla. NJ se 

přiklonilo k názoru JMK. VRJ dostala za úkol v postupovém klíči do celostátního kola zohlednit 

počet hlídek v jednotlivých krajských kolech a to v rámci pravidel, nikoli na výjimku. Je ale 

potřeba zachovat rámcově počet hlídek v celostátním kole, aby bylo organizovatelné. 

 

2. Interpelace VRJ – Novela Směrnice pro nakládání s dokumenty       

 

V některých místech nabízí státní archiv uskladnění i skautské dokumenty. Skautská legislativa to 

bohužel nedovoluje. Kraje mají povinnost zřídit expozituru SI ABS. V této fázi chce NJ znát 

zkušenosti krajů a SI či archivů. 

 

3. Disciplinární řád                                                         

 

NJ neschválilo v prvním čtení Disciplinární řád a vrátilo jej k dopracování. Po zapracování změn 

bude znovu předložen k prvnímu čtení. Body týkající se mladších členů budou vyčleněny do 

zvláštní kapitoly. Dále se musí dořešit řízení na místě a doba trvání trestů. 

 

4. Nová čekatelská zkouška                                                      

 
Členem skupiny, která předložila po dvou letech teze nové čekatelské zkoušky, je br. Šolc – Focík, 

náš krajský zpravodaj pro vzdělávání. Podrobnosti je tedy možné získat od něj. Diskuse se vedla 

především k tomu, že chybí koncepce skautského vzdělávání, a k tomu, jak legislativně ukotvit 

novou čekatelskou zkoušku. Ta byla převedena do kompetencí. Oproti vůdcovské zkoušce by však 

měla obsahovat pouze jednu úroveň kompetencí a to „povinné minimum“. Metodika by měla 

vzniknout v průběhu přechodného období. To někteří členové NJ nepovažují za šťastné a chtěli by, 

aby vznikla již před legislativním ukotvením zkoušky. Také se vedla diskuse k povinnosti vést 

malou akci a kontext formy kurzu/zkoušek. Na závěr byl materiál schválen jako teze a na příští 

zasedání bude předložen materiál k prvnímu čtení. 

 
5. Zpráva VRJ                                                                   

 

Poněkud problematická je situace kolem ekonoma Junáka a zahraničního zpravodaje. Na 

následujících jednáních bude starostou představeno řešení obsazení zmíněných pozic. 

Dále je trochu problematický letošní ročník Kapky. Příslušný odbor musí zpracovat plán pro další 

léta i v souvislosti s dalšími charitativními akcemi. 

 
6. Projekt Časopisy 2                                                              

 
Projekt časopisů bude posunut do druhé fáze. Projekt má za úkol rozpracovat skupina NJ pro 

časopisy. Počáteční fází je vyhodnocení dosavadních časopisů a to nejen podle odborovosti.  
 

 

7. Analýza OŘJ a systemizace Junáka                                      

 

NJ po celkem podrobné diskusi přikročilo ke schválení tezí úpravy OŘJ tak, aby bylo možné určit 

jednotku i podle jiných kritérií než dosud. Středisko by mohlo být založeno na základě 24 mladších 

členů + 4 činovníci s VZk a 2 jednotky při zohlednění velikosti sídla a okres by mohl mít min.  
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150 mladších členů a 2 jednotky. Předpokládá se, že tato úprava bude alternativou ke stávajícím 

podmínkám. Schválené teze alternativy pro střediska v malých obcích nepovažuji za příliš dobré 

řešení. Myslím, že se jim příliš nepomohlo. 

 

8. Zpráva PS NJ pro ZvOJ                                                                   

 

Podle zprávy pracovní skupiny NJ z provedené kontroly ZvOJ Hospodářská správa KD 

a Skautské záchr. středisko naplňují svůj statut. 

 

9. Hodnocení kvality a hodnocení NJ                                                          

 
NJ provedlo své sebehodnocení pomocí nástroje Hodnocení kvality. Výstupy budou zpracovány. 

Následně se diskutovalo, že by mohlo být součástí hodnocení činnosti pro VSJ.  

Uvedl jsem, že původní usnesení je ještě z havířovského sněmu, tj. z doby, kdy o HK nebylo nic 

známo a NJ nemělo plán (natož aby ho vyhodnocovalo). Směřovalo k tomu, že by NJ mělo mít 

měřitelné a hodnotitelné cíle svého konání. Docházka, přehled výstupů PS NJ, … toto vše je 

použitelné. NJ se shodlo, že hodnocení proběhne pomocí prezentace „tvrdých dat“ popř. doplnit 

subjektivním hodnocením. Hodnocení má zahrnout kromě NJ, RSRJ a ÚRKJ také VRJ a KÚJ. 

Teze rozpracuje skupona pro VSJ. Dále se NJ přiklonilo k variantě, že hodnoteli by měli být 

delegáti VSJ (mají možnost navrhovat usnesení, klást dotazy apod.). Možno zapojit také delegáty 

krajských sněmů. Tady je úkolem krajánků zjistit, jak se k tomu kraje staví. 


